



Beyond Capital Partners presents its Sustainability Report 2024

May 2025, Frankfurt am Main – Beyond Capital Partners (BCP) is very pleased to present its second Sustainability Report 2024. BCP's investment philosophy centres on good entrepreneurship, with sustainability criteria embedded into every stage of the value creation progress of their portfolio companies.

In April 2024, BCP successfully closed its Beyond Capital Partners Fund III, which is rated as a Sustainable Finance Disclosure Regulation (SFDR) category 8+ Fund. A particular focus lies on environmental, social and governance (ESG) factors. In addition, the latest fund is committed to invest 20% of its capital into sustainable business models.

In an increasingly dynamic sustainability landscape, it is crucial to identify, evaluate, and act upon the issues most significant to sustainable business growth, long-term success, and the broader impact of corporate actions. In the second half of 2024, **Beyond Capital Partners** proactively conducted a Double Materiality Assessment (DMA) – despite the absence of a regulatory requirement – as a strategic step to advance its sustainability agenda, create long-term value, and set a leading example for its portfolio companies.

This assessment aims to identify and evaluate material impacts, risks, and opportunities from two perspectives:

- **Impact materiality**, which examines how the business activities of **BCP** and its portfolio companies affect stakeholders, the environment, and society; and
- **Financial materiality**, which assesses how sustainability-related factors influence the financial performance and resilience of the business.

"Our first Sustainability Report 2023 highlighted our sustainability-oriented approach at both company and portfolio level. In 2024, we are further committed to adopting and implementing the United Nations Principles for Responsible Investment (PRI) and promoting the United Nations Sustainable Development Goals (SDG). We ensure that our portfolio companies align with these global standards while fostering innovation, sustainable growth and long-term success. Good governance creates

Nachfolgenden finden Sie die Unternehmensnachricht von Beyond Capital Partners in Deutsch
On the previous page, please find the corporate news of Beyond Capital Partners in English language

resilient companies and lays the foundation for sustainable value creation processes,” states Christoph D. Kauter, Managing Partner and Founder of Beyond Capital Partners.

Looking ahead, Beyond Capital Partners further contributes to continuing the success story of German small and medium-sized companies while positively impacting the environmental, social and governance challenges of our time. BCP firmly believes that economic success beyond the capital invested depends first and foremost on the trust, passion and integrity of the actors involved.

Please have a look at the Sustainability Report 2024 of Beyond Capital Partners: [Sustainability – Beyond Capital Partners \(beyondcapital-partners.com\)](https://beyondcapital-partners.com)

About Beyond Capital Partners: Beyond Capital Partners is an investment company advising its funds on the acquisition of majority shareholdings in profitable Mittelstand companies in the DACH region with a focus on asset-light business models in the areas of B2B services, IT services, software, healthcare & well-being, lifestyle and entertainment. As a SFDR 8+ Fund, a particular focus lies in the value creation through focussing of ESG related elements. <https://beyondcapital-partners.com/en/home>



Beyond Capital Partners stellt seinen Nachhaltigkeitsbericht 2024 vor

Mai 2025, Frankfurt am Main – Beyond Capital Partners (BCP) freut sich, seinen zweiten Nachhaltigkeitsbericht 2024 vorzustellen. Im Mittelpunkt der Investitionsphilosophie von BCP steht gutes Unternehmertum, wobei Nachhaltigkeitskriterien in jede Phase des Wertschöpfungsprozesses seiner Portfoliounternehmen integriert sind.

Im April 2024 hat BCP erfolgreich seinen Beyond Capital Partners Fund III geschlossen, der als Fonds der Kategorie 8+ im Sinne der Sustainable Finance Disclosure Regulation (SFDR) eingestuft ist. Ein besonderer Fokus liegt dabei auf nachhaltigem Wachstum, ESG-Faktoren (Environment, Social, Governance) und der Verpflichtung, 20 % des Kapitals des dritten Fonds in nachhaltige Geschäftsmodelle zu investieren.

In einem sich rasant wandelnden Nachhaltigkeitsumfeld ist es von zentraler Bedeutung, die wesentlichen Themen für nachhaltiges Unternehmenswachstum, langfristigen Erfolg sowie die Wirkung unternehmerischer Handlungen zu identifizieren, zu bewerten und gezielt anzugehen. Im zweiten Halbjahr 2024 hat **Beyond Capital Partners** daher proaktiv eine Doppelte Wesentlichkeitsanalyse (Double Materiality Assessment, DMA) durchgeführt – und das ohne regulatorische Verpflichtung. Dieser Schritt unterstreicht das Engagement des Unternehmens, seine Nachhaltigkeitsbestrebungen konsequent voranzutreiben, langfristige Werte zu schaffen und als Vorbild für die eigenen Portfoliounternehmen zu agieren.

Ziel der Analyse ist es, wesentliche Auswirkungen, Risiken und Chancen aus zwei Perspektiven zu erfassen und zu bewerten:

- **Impact-Materialität:** Wie beeinflussen die Geschäftstätigkeiten von **BCP** und seinen Portfoliounternehmen die Umwelt, die Gesellschaft und die relevanten Stakeholder?
- **Finanzielle Materialität:** In welchem Maße wirken sich Nachhaltigkeitsfaktoren auf die finanzielle Performance und Resilienz des Unternehmens aus?

Christoph D. Kauter, Gründer und Managing Partner von Beyond Capital Partners: „In unserem ersten Nachhaltigkeitsbericht 2023 lag der Schwerpunkt auf unserem nachhaltigkeitsorientierten Ansatz auf Unternehmens- und Portfolioebene. Auch 2024 haben wir uns den Prinzipien der Vereinten Nationen für verantwortungsvolles Investieren (PRI) und den Zielen für nachhaltige Entwicklung der Vereinten Nationen (SDG) verpflichtet. Wir stellen sicher, dass unsere Portfoliounternehmen diese globalen Standards einhalten und gleichzeitig Innovation, nachhaltiges Wachstum und langfristigen Erfolg fördern. Gute Unternehmensführung schafft resiliente Unternehmen und bildet die Grundlage für nachhaltige Wertschöpfungsprozesse.“

Mit Blick in die Zukunft trägt Beyond Capital Partners weiter dazu bei, die Erfolgsgeschichte des deutschen Mittelstands fortzusetzen und gleichzeitig die ökologischen, sozialen und unternehmerischen Herausforderungen unserer Zeit positiv zu beeinflussen. BCP ist der festen Überzeugung, dass wirtschaftlicher Erfolg über das investierte Kapital hinaus in erster Linie von Vertrauen, Leidenschaft und Integrität der beteiligten Akteure abhängt.

Auf der Beyond Capital Partners Website können Sie den Nachhaltigkeitsbericht 2024 einsehen: [Nachhaltigkeit – Beyond Capital Partners \(beyondcapital-partners.com\)](https://beyondcapital-partners.com)

Über Beyond Capital Partners: Beyond Capital Partners ist eine Beteiligungsgesellschaft und erwirbt über die von ihr beratenen Fonds Mehrheiten an profitablen mittelständischen Unternehmen aus der DACH-Region mit dem Fokus auf die Asset-Light Bereiche Dienstleistung, IT, Software, Healthcare, Lifestyle und Entertainment. Ein besonderer Fokus als SFDR 8+ Fund liegt dabei in der Wertschöpfung durch den klaren Fokus auf ESG-Elemente. <https://beyondcapital-partners.com>

